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مصاحبه و خبر

پیشنهاد ویژه برای فدراسیون فوتبال
در روزگاری کـــه شـــاهد جـــولان ایجنت هـــا و دلالان در 
فوتبـــال مملکت هســـتیم. ســـران فدراســـیون فوتبال 
در تلاشـــند بـــا وضـــع قوانیـــن جدیـــد تـــا حـــد ممکن 
ســـازوکارهای مربوط به جذب بازیکن، مربیان و عوامل 
حرفـــه ای تیم هـــای لیـــگ برتری و لیـــگ یـــک را نظم و 
ســـامان دهنـــد. این اتفـــاق را به فـــال نیـــک می گیریم 
و چنـــد پیشـــنهاد کاربردی به مســـئولین فدراســـیون و 

ســـازمان لیـــگ ارائـــه می کنیم.
اول- اینکـــه گـــردش مالی بـــالای لیگ برتـــر و لیگ یک 
هـــر دلال و ایجنتی را وسوســـه می کند. ارقـــام مختلفی 
از هزینـــه واقعـــی تیم هـــا )نـــه رقم هـــای درج شـــده در 
حســـاب های رســـمی باشـــگاه ها( نقـــل می شـــود. از 5 
هـــزار میلیارد تا حـــدود 7 هـــزار میلیارد تومـــان. یکی از 
راه هـــای کاهش هزینه ها و گردش مالـــی تیم ها، کاهش 
برنامه ریزی شـــده تیم ها در لیگ برتر و لیگ یک است. 
ســـازمان لیـــگ می توانـــد از فصـــل 1405-1404 تیم های 
لیـــگ برتر را بـــه 14 تیم و تیم های لیگ یـــک را به 16 تیم 
کاهش دهد. ایـــن کار هم تعداد بازیکنـــان با کیفیت در 
اختیـــار تیم های لیگ برتـــری و لیـــگ آزادگان را افزایش 

می دهـــد و هم گـــردش مالـــی تیم ها کاهـــش می یابد.
دوم- بـــا کاهش این تیم ها می تـــوان مانند لیگ انگلیس 
بـــا برگـــزاری جـــام اتحادیـــه و مســـابقات دیگـــر تعـــداد 
بازی هـــای باشـــگاهی را افزایش داد. گـــردش مالی لیگ 
برتـــر و لیـــگ آزادگان هم وقتی کمتر باشـــد دلالان ســـود 
باد آورده کمتری نصیب شان می شـــود. هر چند 10درصد 
مبلغ 5 هـــزار میلیارد تومان یا 4 هـــزار میلیارد تومان هم 
برای ایجنت ها که هنری ندارند بســـیار زیاد اســـت اما باز 
باعث کاهش ســـیطره آنها در فوتبال باشگاهی می شود و 

امکان ایجاد فســـاد و زدوبنـــد را کاهش می دهد.
ســـوم- کیفیـــت و اســـتانداردهای لیـــگ امـــارات و لیگ 
ســـتارگان قطـــر در نزدیکی ما با 14 و 12 تیم بســـیار بهتر از 
لیـــگ برتر ما اســـت. از طرفی به بازی های فصل گذشـــته 
لیـــگ برتر ایـــران نگاه کنیـــد! چهار تیم پاییـــن جدول به 
هیچ عنوان در حد و اندازه ســـایر تیم ها بازی نمی کردند. 
این مشـــکل بـــا کم کـــردن تیم هـــا و افزودن بـــه کیفیت 
بازیکنـــان برطرف می شـــود. وقتی در فصـــل 1405- 1404 
چهارتیـــم به لیـــگ آزادگان ســـقوط کنـــد، تیم های لیگ 
برتـــری حـــدود 40 یـــا 50 بازیکن در ســـطح لیـــگ برتر در 
دســـترس دارند که معضـــل کمبود بازیکن، گران ســـازی 
کاذب، بازارگرمی و بســـاط جولان دلالان را جمع می کند.
این راهی اســـت که باید برویم؛ پیشـــنهاد کاهش تیم ها 
و افزایـــش کیفیت بازیکنـــان اگرچه شـــاید معایبی هم 
داشـــته باشـــد اما به طور قطع بـــه یقین مزایـــای زیادی 
دارد کـــه فقـــط یک رئیـــس فدراســـیون ریســـک پذیر و 
جســـور تـــوان انجـــام آن را دارد. بی تردید این پیشـــنهاد 
توســـط کارشناســـان فوتبالـــی تکمیل می شـــود و موانع 
و نقـــاط ضعفـــش قابـــل بررســـی واصـــلاح اســـت، بـــه 
همین خاطر از مســـئولین فدراســـیون و ســـازمان لیگ 
می خواهیـــم بـــا دقت و وســـواس بیشـــتر بـــه این طرح 
فکر کننـــد و در صورت تأیید توســـط کارشناســـان خبره 

آن را عملیاتـــی کنند.
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کیومـــرث هاشـــمی، وزیـــر ورزش و جوانـــان 
در مـــورد پرونـــده فســـاد در فوتبـــال گفـــت: 
»دســـتگاه قضایی ورود کرده است. سیاست  
ما همیشـــه مبارزه با فســـاد بوده و هست. در 
هر بخشـــی از ورزش فرقی نمی کنـــد فوتبال 
یـــا ســـایر رشـــته ها شـــدیدترین برخوردها با 
متخلفـــان انجـــام خواهد شـــد و همان طور 

که مســـئولان امر تاکنـــون گـــزارش داده اند، 
گزارش هـــای واقعـــی را به مردم ارائـــه کنند. 
ما هم از مبارزه با فســـاد حمایـــت می کنیم. 
با پاک شـــدن فساد در هر بخشـــی از جامعه 
ورزش، خانواده ها اعتماد بیشـــتری خواهند 
داشـــت.« او درمـــورد مشـــکلات اســـتفاده از 
کمک داور ویدئویی بیان داشـــت: »مشکلات 

را مـــن سربســـته گفتـــه بـــودم. مشـــکلات 
اداری را کـــه خـــارج از حـــوزه ورزش بـــود که 
بررســـی هایی لازم بـــود انجـــام شـــود کـــه 
انجـــام شـــد و فدراســـیون هـــم اعـــلام کرد. 
مبلـــغ 110میلیـــارد تومانی که دولـــت محترم 
اختصـــاص داده بـــود در اختیار فدراســـیون 
فوتبال قرار می گیرد تا 7 دســـتگاه کمک داور 

ویدیویی تهیه شـــود تا لیگ بعدی همان طور 
که فدراســـیون اعلام کرد با آن برگزار شـــود. 
این موضوع خودش به فسادســـتیزی کمک 
می کند. طبیعی اســـت داور خطای انســـانی 
دارد امـــا با آمـــدن کمـــک داور ویدیویی این 
خطاها بـــه حداقل می رســـد که آرامشـــی به 

لیگ فصـــل آینـــده می دهد.«

وزیر ورزش: شدیدترین برخوردها با متخلفان انجام می شود

ورود VAR به فسادستیزی کمک می کند

آزادی یکی از متهمان پرونده فساد 
در فوتبال با قرار وثیقه

ابراهیم حمیدی، رئیس کل دادگســـتری اســـتان کرمان با 
بیان اینکه 7 نفر در پرونده فســـاد باشگاه مس رفسنجان 
احضار شـــدند، گفـــت: »همه ایـــن افـــراد ممنوع الخروج 
بوده و ســـه نفر در زندان هســـتند. پرونده درحال تکمیل 
تحقیقـــات و کارهـــای کارشناســـی اســـت. در ادامـــه روند 
رســـیدگی به این پرونده اگر به اشخاص دیگری برسیم که 
در این فســـاد نقش داشتند آنها هم احضار خواهند شد.«

وی با اشـــاره به اینکـــه از این هفت نفر، ســـه نفـــر مربوط 
به فدراســـیون فوتبال کشـــور اســـت، ادامه داد: »یک نفر 
از مســـئولان ســـابق ســـازمان لیگ، یـــک نفر از مســـئولان 
ســـابق کمیتـــه داوران فدراســـیون، یـــک نفر از مســـئولان 
ســـابق کمیته نقل وانتقالات ســـازمان لیگ فوتبال، دو نفر 
از مســـئولان و سردبیران ورزشی کشور و دو نفر از مسئولان 
سابق باشگاه مس رفســـنجان احضار شدند و تاکنون سه 
نفر بازداشـــت و یکی از این ســـه نفر با قرار قانونی آزاد شده 
و دو نفـــر در زنـــدان هســـتند. پرونده بایـــد مراحل قانونی 
خود را طی کند و زمانی که حکم قطعی صادر شـــود میزان 

محکومیت متهمین حتماً اطلاع رســـانی خواهد شـــد.«

قرعه کشی 26 مرداد برگزار خواهد شد

رونمایی رسمی از تیم های حاضر در 
لیگ نخبگان آسیا

از فصـــل آینده لیـــگ نخبگان آســـیا به عنـــوان بالاترین 
ســـطح یک تورنمنت فوتبالی در آســـیا برگزار می شـــود و 
قالبـــی متفاوت با لیـــگ قهرمانان آســـیا دارد. همچنین 
بـــرای تیم هـــای ســـطح پایین تـــر هـــم لیـــگ قهرمانان 
آســـیا برگـــزار خواهد شـــد. بـــه همیـــن منظور ســـایت 
کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا تیم هایی که رســـماً در این 
تورنمنـــت شـــرکت می کننـــد را اعـــلام کـــرد. تیم هـــای 
الهـــلال، النصـــر و الاهلی )عربســـتان( ، الســـد، الریان و 
الغرافه )قطر(، پرســـپولیس و اســـتقلال )ایران(، العین و 
الوصل )امـــارات( و پاختاکور )ازبکســـتان( جزو تیم های 
شـــرکت کننده در غـــرب آســـیا هســـتند. البتـــه تاکنون 
نماینده عراق مشـــخص نشـــده و برخی از سهمیه ها هم 
به صورت غیرمســـتقیم به کشـــورها اختصـــاص می یابد. 
تیم هـــای ویســـل کوبه، کاوازاکـــی و یوکوهامامارینـــوس 
)ژاپـــن(، اولســـان، پوهانـــگ و گوانگـــژو )کره جنوبـــی( 
شـــانگهای پورت، شانگهای شنهوا و شـــاندونگ )چین(، 
بوریـــرام )تایلنـــد( و ســـنترال کوســـت مارینـــرز، جوهور 
دارالتعظیـــم )اســـترالیا( جـــزو تیم هـــای شـــرکت کننده 
در شـــرق آســـیا هســـتند. گفتنی اســـت، قرعه کشی این 
مســـابقات 26 مرداد برگـــزار خواهد شـــد و تیم ها در دو 
گـــروه 12 تیمـــی غرب و شـــرق با هـــم رقابـــت می کنند.

در روزهـــای اخیـــر برخـــی از بندهای 
قانون سقف بودجه توســـط رسانه ها 
منتشـــر شـــد؛ قوانینی کـــه باتوجه به 
حضـــور امســـال تیم های اســـتقلال و 
پرســـپولیس در لیگ نخبگان آســـیا و 
رقابـــت با تیم هـــای متمـــول عربی به 
خصوص عربستانی، نگرانی های زیادی 
ایجاد می کنـــد. امیر عابدینـــی، مدیر 
اسبق فوتبال در خصوص این قوانین 
به »ایران ورزشـــی« می گوید: »سقفی 
کـــه توســـط عزیـــزان در نظـــر گرفته 
شـــده، 6 میلیون دلار است. براساس 
قانون جدید که می توانیـــم 5 بازیکن 
جذب کنیم، اگـــر قیمت هـــر بازیکن 
خارجـــی 250 تا 500 هزار دلار باشـــد ما 
اینجا مبلغی بیـــش از یک میلیون دلار 
باید هزینه بازیکنـــان خارجی کنیم.« 
او توضیـــح داد: »البتـــه در کنـــار ایـــن 
بایـــد هزینه هایـــی همچـــون مالیات، 
ایاب وذهاب، اســـکان بازیکن خارجی 
و ســـایر موارد در نظر گرفته شود. این 
یعنی باشـــگاه باید با کمتر از 5 میلیارد 
دلار بسته شود. شـــما حساب کنید در 
کنار اینها هزینه هایی همچون قرارداد 
با بازیکنـــان، مربیان، کادر پزشـــکی، 
اســـکان تیم ها، ایاب وذهاب تیم و... 
وجود دارد. این مبلغ علاوه بر این باید 
در تیم های پایه هم هزینه شـــود که به 

هیچ وجه به فوتبال پایه نمی رسد. ای 
کاش دوستان هزینه ای برای تیم های 
پایه اختصاص می دادنـــد تا فوتبال ما 
تقویت شود. نمی شود تیمی خود را هر 
ساله در قهرمانی ببیند اما فوتبال پایه 
نداشته باشد.« عابدینی صحبت های 
خـــود را این گونه ادامـــه می دهد: »ما 
می خواهیم در یک محیط بسته باشیم 
اگر می خواهیم برای آسیا تلاش کنیم 
باید برنامه داشته باشـــیم تا در قالب 
آن برنامـــه، بودجه تعریف شـــود. این 
خنده دار است که اول بودجه را تعیین 
کنیم و بعد سراغ برنامه برویم، آن هم 
از طریق دیکته شـــدن قوانین توسط 
فدراســـیون فوتبال. برای رســـیدن به 
این مهم قطعـــاً باید خـــارج از برنامه 
کار کنیم. ما نمی توانیـــم مبلغی برای 
بودجه باشـــگاه ها تعریف کنیم که آن 
بودجه در همین کشـــورهای همسایه 
برای یک بازیکن هزینه می شود.« این 
مدیر اسبق ورزشی می گوید: »اگر قرار 
باشد دو ارگانی که سهام باشگاه های 
استقلال و پرسپولیس را خریده اند، 
فقط هزینـــه کنند و درآمد نداشـــته 
بـــه قهقـــرا خواهیـــم رفت.  باشـــند 

خیلی ها خواهـــان خرید لیـــگ ایران 
هستند و ما می توانیم آن را بفروشیم 
و هزینه آن را به تیم ها بدهیم. بودجه 

را بـــدون برنامـــه می نویســـیم و ایـــن 
بی معنی است. شما سیل هواداران را 
می خواهید اما نمی خواهید برای آنها 
هزینه کنید. اگر می خواهیم بســـتر را 

برای سالم سازی مهیا کنیم 
این راه حلش نیست.«

امیررضـــا واعظ آشـــتیانی، مدیـــر اســـبق 
فوتبـــال در خصـــوص ســـقف بودجـــه به 
»ایـــران ورزشـــی« می گوید: »ســـؤال من از 
مســـئولان این اســـت که چرا برای بازیکن 
ســـقف قـــراداد نمی گذارید، آیـــا این اتفاق 

باعـــث ضـــرر دلال ها می شـــود؟ عامل بالا 
رفتـــن قیمـــت بازیکنان خود فدراســـیون 
فوتبال است. شـــما که وقت و انرژی تان را 
برای ســـقف بودجه گذاشتید بهتر نبود که 
برای قرداد بازیکنان ســـقف می گذاشتید. 
البتـــه این به ضـــرر برخی هاســـت چرا که 
منافـــع برخی هـــا در این اســـت که قیمت 
بازیکن بالا برود. ســـقف قرارداد بازیکنان 
باعـــث می شـــود لیگ برتـــر ارزان تر شـــود 
پـــس بهتـــر ایـــن اســـت بـــرای بازیکنـــان 
ســـقف بگذاریم. البته برخـــی از بازیکنان 
ادعـــا دارند که قیمـــت آنها بالاســـت، آنها 
می تواننـــد ترانســـفر شـــوند و در کشـــور 
دیگری بـــازی کننـــد.« او می افزایـــد: »اگر 
ســـقف قـــرارداد را بـــرای بازیکنـــان در نظر 
می گرفتنـــد بودجه باشـــگاه ها هم کاهش 
پیدا می کرد اما با گذاشـــتن سقف بودجه 
بـــرای تیم هـــا بازیکنـــان هـــر چقـــدر کـــه 
بخواهنـــد، دریافت می کنند. شـــما مگر 
فدراســـیون 5 ســـتاره نیســـتید، چطـــور 
5 ســـتاره شـــدید؟ ایـــن حکایـــت فردی 
اســـت که مـــی رود ســـتاره می خـــرد و 
می کنـــد.  ســـتاره   5 را  خـــود  هتـــل 
مســـئولان فدراســـیون یـــک فیرپلـــی 
مالـــی شـــنیده اند و فکـــر می کنند که 
قانون ســـقف بودجه همان فیرپلی 
مالی اســـت. اعتقادم بر این اســـت 
کـــه دســـتگاه های نظارتـــی به این 

موضـــوع ورود کننـــد تـــا منافـــع برخی ها 
از بیـــن بـــرود.« آشـــتیانی در پاســـخ بـــه 
این ســـؤال که آیـــا مبلـــغ اختصاص یافته 
باعـــث شکســـت تیم های ایرانـــی در لیگ 
نخبگان آســـیا نمی شـــود؟ بیـــان می کند: 
»ما نمی توانیم فضای اقتصادی کشورهای 
دیگـــر را با خودمان مقایســـه کنیم چرا که 
هر کشـــوری فضـــای اقتصادی خـــودش را 
دارد. مهم تریـــن موضـــوع تولیـــد بازیکن 
اســـت ما بایـــد نیروهایـــی تربیـــت کنیم 
کـــه به لحـــاظ کیفیـــت داخلـــی و خارجی 
قابلیت هـــای زیادی داشـــته باشـــند. این 
درست اســـت که تیم های عربی بازیکنان 
خوبـــی جذب کردنـــد اما آیـــا بازیکنانی که 
در کنـــار این بـــزرگان فوتبال جهـــان بازی 
می کننـــد هـــم کیفیـــت بالایـــی دارنـــد.« 
این مدیر اســـبق فوتبـــال می گوید: »لیگ 
برتـــر مـــا از نظر مالـــی هم طراز بـــا برخی از 
کشـــورهای اروپایی اســـت اما از نظر کیفی 
بســـیار پایین تر از این کشورهاست. ما باید 
برای بازیکن ســـقف قرارداد بگذاریم تا این 
فضـــای تنش زایی که حالا بـــا قیمت های 
زیـــاد بازیکنـــان و ســـایر مشـــاغل بوجـــود 
آمـــده، از بیـــن برود. مربـــی ای که قابلیت 
ترانســـفر شـــدن ندارد، 20 میلیـــارد تومان 
می گیـــرد. به شـــما اطمینـــان می دهم که 
فدراســـیون تـــوان کنتـــرل همین ســـقف 

بودجـــه را ندارد.«

با این مدیریت سالم سازی در فوتبال هرگز محقق نمی شود

عابدینی: قانون سقف بودجه در 
فوتبال ایران خنده دار است

فدراسیون 5 ستاره توان کنترل سقف بودجه را ندارد

آشتیانی: عامل بالا رفتن قیمت 
بازیکنان فدراسیون است

ســـعید فائقـــی، معـــاون اســـبق ســـازمان 
تربیـــت بدنـــی در خصوص قانون ســـقف 
بودجـــه بـــه »ایـــران ورزشـــی« می گویـــد: 
»نمی تـــوان بـــرای تیم هـــا محدودیت اجرا 
کـــرد و کار فدراســـیون در تعییـــن بودجـــه 
بـــرای تیم ها بشـــدت اشـــتباه اســـت. باید 
بپذیریـــم کـــه ترکـــش ایـــن محدودیت به 

فدراســـیون هـــم اصابت خواهد کـــرد چرا 
که طبـــق اساســـنامه فدراســـیون فوتبال 
2درصـــد از بودجـــه تیم ها به عنـــوان حق 
عضویـــت بـــه فدراســـیون تعلـــق می گیرد 
و حـــالا با محـــدود شـــدن بودجـــه تیم ها 
و هزینه هـــای بســـیاری کـــه وجـــود دارد، 
فوتبـــال ملی هـــم از نظـــر برگـــزاری اردو و 
مســـائل دیگر دچار مشـــکلاتی می شود.«

او صحبت هـــای خـــود را ایـــن گونـــه ادامه 
می دهد: »درحـــال حاضر هزینه ها بســـیار 
ســـنگین اســـت و یک تیـــم چگونـــه با این 
هزینه هـــا می تواند با 365 میلیـــارد خود را 
به آخر فصل برســـاند. درحال حاضر جذب 
یک بازیکـــن خارجی متوســـط حدود یک 

میلیون دلار بـــرای تیم ها هزینه دارد و حالا 
فکر کنید که یک باشـــگاه بخواهد یک یا دو 
بازیکن در این ســـطح بیاورد، با این شرایط 
باید 2میلیون دلار به این دو بازیکن بپردازد 
و حالا دیگر هزینه ها را چگونه باید بپردازد؟ 
با این شـــرایط بودجه باشـــگاه حتی به امور 

جاری هم نمی رسد.«
فائقـــی بیـــان می کنـــد: »دخالـــت در امور 
ممنـــوع  فدراســـیون  توســـط  باشـــگاه ها 
 اســـت و اگر یک باشـــگاه این موضـــوع را به 
 ای اف ســـی اطلاع دهد، فوتبـــال ما تعلیق 
می شـــود. علاوه بر این باشـــگاه باید برنامه 
داشته باشد تا براســـاس این برنامه بودجه 
در نظـــر گرفته شـــود. این گونه نیســـت که 

اول بودجـــه تعیین کنند و پس از آن برنامه 
بدهیم، این خنده دار اســـت. هیچ لیگی در 
تمام دنیا قانونی به نام قانون سقف بودجه 
نـــدارد چرا که ایـــن مغایر بـــا قوانین فوتبال 
دنیاست. فدراســـیون تنها نقش نظارت بر 
تیم های باشـــگاهی دارد، نـــه اینکه بخواهد 

قوانینی برای باشگاه ها وضع کند.«
معاون اسبق سازمان تربیت بدنی می گوید: 
»بـــا این مبلغی که برای تیم ها در نظر گرفته 
شده، حتی نمی توان تیم محلات را اداره کرد 
و برای تیم محلات هم کافی نیست. ما باید 
استقلال را برای باشگاه هایمان بخواهیم نه 
اینکه با وضع قوانین اینچنینی اســـتقلال را 
از آنها بگیریم. باشـــگاه های ما در شرایطی 

امســـال در مســـابقات لیگ نخبگان حاضر 
خواهند شد که تیم های رقیب برای تقویت 
خود هزینه بســـیار زیادی می کنند. درحال 
حاضـــر می بینیـــم کـــه همین کشـــورهای 
همســـایه مان هزینه های کلانـــی به فوتبال 

خـــود اختصـــاص می دهند اما مـــا به دنبال 
محـــدود کـــردن هزینه ها هســـتیم. مبلغی 
که باشـــگاه های عربی به یـــک بازیکن خود 
اختصاص می دهند به اندازه کل هزینه های 

فوتبال  ما است.«

فدراسیون با این اقدامات به دنبال گرفتن استقلال باشگاه ها است

فائقی: سقف بودجه برای تیم محلات هم کافی نیست
مصاحبه

محمد محمدی سدهی
خبر نگار

تیم ملی والیبـــال ایران هفته ســـوم لیگ ملت ها 
را با شکســـت امریکای مدعی استارت زد؛ با نتیجه 
3-2 و با امتیازات 28-26، 23-25، 18-25، 28-26 
و 13-15. تیـــم ملی والیبـــال ایران که بـــا 8 باخت 
در دو هفتـــه قبل و قعرنشـــینی جـــدول رده بندی 
بـــا رؤیـــای صعود بـــه المپیـــک خداحافظـــی کرد، 
متفـــاوت از دو هفته قبل بـــه مانیل می رفت و این 
بار پیمان اکبری ســـکاندارش بود. عرشـــیا به نژاد 
پاســـور جوان هم به جـــای جواد کریمـــی مصدوم 

در ترکیـــب قرار گرفت. 
البتـــه ســـرمربی ایرانـــی یـــک جابه جایـــی هم در 
ترکیب تیـــم انجام داد، یعنی جـــای میثم صالحی 
دریافت کننـــده را با محمدرضـــا حضرت پور لیبرو 
عـــوض کـــرد. ســـورپرایزی که جـــواب هـــم داد و 
حضرت پـــور وقتی بـــه زمیـــن می آمد بـــه دریافت 

تـــوپ کمـــک می کرد.
 امریـــکای باتجربـــه که یکـــی از مدعیـــان قهرمانی 
المپیـــک هـــم به حســـاب می آیـــد ســـت اول را با 
برتـــری شـــروع کـــرد، هرچنـــد ایرانی هـــا بـــا بازی 
و  باشـــند  بازنـــده  نمی خواســـتند  خوب شـــان 

پابه پـــای امریـــکا پیش می رفتنـــد، امـــا در نهایت 
 بـــا فشـــار خـــط حملـــه امریـــکا بـــازی بـــا نتیجـــه 
28-26 به ســـودش تمام شـــد. ســـت دوم اما ورق 
برگشـــت و ایران بعد از برابری 6-6 پیشی گرفت و 

برتری اش را به رخ کشـــید و 25 -23 برد. 
بـــرد ســـت دوم جان تـــازه ای بـــه تیم ایـــران داد و 
شـــاگردان پیمان اکبری با ســـرویس خوب، دفاع 
عالـــی و با خودباوری بالا اجـــازه خودنمایی به تیم 
جان اســـپراو ندادند و او هم چـــاره ای جز تغییر در 
ترکیبش را نداشـــت اما در نهایت ســـت سوم هم 
بـــا نتیجه 25-18 بـــه نام ایران ثبت شـــد. ایرانی ها 
ســـت چهـــارم را با انگیزه تـــر شـــروع کردند طوری 
که امریکایی هـــا برای فرار از قربانی شـــدن مقابل 
تیـــم ته جدولی بـــه آب وآتـــش زدنـــد و نتیجه اش 
هم برد بـــا تکرار امتیـــاز 28-26 بود. ســـت پنجم 
برنـــده را تعییـــن می کـــرد. دو تیـــم پایاپـــای پیش 
رفتنـــد و امـــا برخـــلاف بازی هـــای حســـاس قبلی 
که ایرانی ها بازنـــده بودند، پیـــروزی 15-13 به نفع 

ایران تمام شـــد. 
پوریـــا حســـین خانزاده در ایـــن بازی بـــا 23 امتیاز 
برای مـــا امتیازآورتریـــن بازیکن ایران شـــد و توری 
دی فالکـــو 33 امتیـــازی، ســـتاره زمین بـــود. تیم 
ملـــی والیبـــال ایـــران بعـــد از ایـــن پیـــروزی طبق 
برنامه ســـاعت 10:30 دقیقه امـــروز به مصاف هلند 
مـــی رود و ســـاعت 6:30 دقیقه صبح فـــردا مقابل 
فرانســـه میزبان المپیک و قهرمان المپیک توکیو 

صف آرایـــی می کند.

مهری رنجبر
خبرنگار

والیبال

طلسم باخت تیم ملی در لیگ ملت ها شکست

کولاک والیبال ایران با پیروزی برابر امریکا


